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Denna bilaga innehåller granskningsutlåtandet för detaljplan 
Hässleholmen 3:1 med flera där samtliga inkomna yttranden 
presenteras i sin helhet.

Inledningsvis presenteras en sammanfattning av de inkomna 
yttrandena samt de revideringar som har gjorts i detaljplanen. 
Därefter presenteras samtliga inkomna yttranden med 
tillhörande svar.
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1. Sammanfattning

Granskning enligt PBL 5:18 avseende planförslag upprättat 
den 22 augusti 2022 (reviderat 2 april 2023) har ägt rum 
under tiden 5 maj 2023 – 31 maj 2023 och har annonserats i 
Borås Tidning. Berörda markägare har underrättats med brev 
till granskningen. Under granskningstiden har detaljplanen 
varit anslagen i Stadshuset. Handlingarna har även varit 
tillgängliga på kommunens hemsida.

11 remissinstanser, 2 sakägare och 1 övrig har skickat in 
yttranden under granskningstiden. 

Sammanfattning av remissparters 
yttranden
Detaljplanens remissparter har haft synpunkter på ett antal 
punkter:

» Flertalet remissparter önskar fler parkeringsplatser.
Detta uppnås inte inom detaljplanen, men möjlighet till
framtida utökad parkering utanför planområdet behöver
utredas separat.

» Önskar förtydligande om hur miljökvalitetsnormer för
vatten följs. Detta har tillgodosetts.

» Önskar förtydligande om hur vägområde utanför
plangräns påverkas under byggtiden. Vägområdet
utanför plangräns kommer ej påverkas under byggtiden.

» Önskar att detaljplanen kompletteras med nordsydlig
gångväg mellan idrottsplanerna. Detta möjliggörs inom
detaljplanen.

» Önskar att föreningars tillkommande behov möjlig-
görs inom planområdet. Bedömning har gjorts att
föreningarnas behov täcks in av förslaget. Byggrätternas
storlek kvarstår till stor del, med hänsyn till befintliga
ledningar och tillgång till området. Önskemål har
tillgodosetts.

» Önskar att prickmark inom den centrala ytan tas bort.
Prickmarkens omfattning kvarstår till stor del med
hänsyn till befintlig ledningsdragning och tillgång till
området. Önskemål har ej tillgodosetts.

» Föreslår att överenskommelse rörande rörbrott inkor-
poreras i planbeskrivningen. Detta har ej tillgodosetts,
överenskommelse tas upp separat.

» Ansvarsfördelningen för skötsel bör förtydligas.
Genomförandebeskrivningen har kompletterats med
detta.
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 » Föreslår att byggnader har fönster åt alla håll. Detta 
finns föreskrivet i plankartan.

Sammanfattning av sakägares yttranden
Även sakägare har haft synpunkter på detaljplanen: 

 » Önskar fler parkeringsplatser. Detta tillgodoses inte 
inom detaljplanen, men möjlighet till framtida utökad 
parkering utanför planområdet behöver utredas separat.

 » Önskar dedikerad lokal för kampsport. Detta omöjlig-
görs inte i detaljplanen.

 » Anser att läktarna bör ha större sittplatskapacitet. Detta 
omöjliggörs inte i detaljplanen.

 » Önskar möjlighet till privata förråd, kansliutrymmen 
samt föreningslokaler. Detta omöjliggörs inte i detalj-
planen.

Ändringar i planförslaget
Yttrandena har lett till att detaljplanen har reviderats på några 
punkter. 

Antagandehandlingen innebär efter revideringsförfarande 
följande ändringar jämfört med granskningshandlingen:

 » Prickmarken runt de centrala byggrätterna har juste-
rats. Den totala byggrättens storlek är dock ungefär 
densamma som tidigare. 

 » Den prickade zonen närmst parkmarken har minskats i 
bredd.

 » U-området har utökats i bredd för att säkerställa 
tillgång till ledningar vid underhåll.

 » U-området i den nordliga byggrättens östra och norra 
del har utökats för att säkerställa tillgång till ledningar 
vid exempelvis underhåll.

 » Prickmarken som syftar till att säkerställa gatorna har 
minskats i omfattning.

 » Planens påverkan på miljökvalitetsnormer för vatten 
har förtydligats. 

 » Ansvarsfördelningen för skötsel har förtydligats i 
genomförandebeskrivningen.

Mindre redaktionella ändringar kan ha skett mellan gransk-
ning och antagande. Planens innehåll vad avser markanvänd-
ning och principer är bibehållet.

Den synpunkt från Bodaskolans idrottslärare som i 
samrådsredogörelsen kategoriserades som Sakägare har 
omkategoriserats till Övriga, och inkluderas därför ej under 
rubrikerna Kvarvarande synpunkter från samråd och Lista 
över besvärsberättigade.

Handläggning
Kommunstyrelsen gav 2020-10-28 i beslut § 416 Samhälls-
byggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att ändra 
detaljplanen för del av Hässleholmen 3:1 (Boda idrottsplats). 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2020-11-19 i beslut 
§ 362 att ge Samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 
upprätta detaljplan.

Samhällsbyggnadsnämnden tog 2021-10-14 inriktningsbeslut 
som grund för avvägningar i planarbetet. 

Mellan den 2 september 2022 - 30 september 2022 var 
detaljplanen på samråd och bearbetades efter detta utifrån 
inkomna synpunkter.

Mellan 5 maj 2023 – 31 maj 2023 var detaljplanen på 
granskning och bearbetades efter detta utifrån inkomna 
synpunkter.

2. Yttranden från remisspart

G1 Kommunstyrelsen
Sammanfattning av ärendet
Syftet med den nya detaljplanen är att möjliggöra utveckling 
av Bodavallens idrottsområde. Detaljplanen skapar förut-
sättningar för idrottsområdet att utvecklas över tid och för 
fler verksamheter att nyttja området. I området planeras 
ett allaktivitetshus med fullstor idrottshall och lokaler för 
skol- och föreningsverksamheter. Detaljplanen tillskapar fler 
byggrätter som möjliggör att framtida behov kan tillgodoses.

Kommunstyrelsen kommentar från samrådsförslaget har 
tillgodosetts och planförslaget lever upp till Kommunsty-
relsens planuppdrag. Kommunstyrelsen tillstyrker därmed 
planförslaget.

G2 Länsstyrelsen
Länsstyrelsen gör följande bedömning enligt PBL och MB. 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en utveckling för 
idrottsändamål av området kring Bodavallen.

I samrådskedet hade Länsstyrelsen prövningsgrundande 
synpunkter gällande hälsa och säkerhet (geoteknik, risker, 
buller och förorenad mark) samt planförslagets förutsätt-
ningar att följa miljökvalitetsnormerna för vatten.

Länsstyrelsens samlade bedömning
Länsstyrelsen anser att de frågor som lyftes i samrådsskedet 
gällande buller, förorenad mark och risk har hanterats. 
Däremot kvarstår det oklarheter kring följandet av miljökva-
litetsnormerna för vatten. Länsstyerelsen bedömer därför 
med hänsyn till ingripandegrunderna i 11 kap 10 § PBL 
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G3 Trafikverket 
Ärende
Trafikverket har av Borås kommun fått ovan rubricerade 
ärende för granskning.

Tidigare samråd
Trafikverket har yttrat sig i samrådsskedet, 2022-09-27 (TRV 
2022/101385). Trafikverket hade synpunkter främst gällande 
trafik, dagvatten samt genomförandefrågor.

Trafikverkets synpunkter
Genomförandefrågor
I samrådet önskade Trafikverket att kommunen skulle 
klargöra om genomförandet av detaljplanen förväntas 
få påverkan på Trafikverkets vägområde/anläggning. 
Trafikverket kan inte utläsa att granskningshandlingarna 
har kompletterats med förtydliganden av detaljplanens 
genomförandeskede. Därmed kvarstår de synpunkter 
gällande genomförandefrågor som framfördes i Trafikverkets 
samrådsyttrande 2022-09-27 (TRV 2022/101385).

Sammantagen bedömning
Trafikverket anser frågan om detaljplanens genomförande 
behöver besvaras av kommunen innan detaljplanen kan antas.

Kommentar
Vid byggnation av eventuellt parkeringsdäck i områdets södra 
del kommer inte Trafikverkets vägområde påverkas, detta 
har förtydligats i planbeskrivningen. Det finns inga planer 
på att ändra befintlig gång- och cykelväg inom parkmarken 
i anslutning till Trafikverkets vägområde söder om ytan för 
parkeringsdäck i närtid. Skulle det i framtiden bli aktuellt förs 
dialog med Trafikverket då.

G4 Statens Geotekniska Institut
Statens geotekniska institut (SGI) har från Länsstyrelsen 
i Västra Götalands län erhållit rubricerad detaljplan med 
begäran om yttrande. SGI:s yttrande avser geotekniska 
säkerhetsfrågor såsom ras, skred, erosion och geotekniska 

och nu kända förhållanden att frågor som rör följandet av 
miljökvalitetsnormerna för vatten behöver förtydligas och 
lösas innan planen antas. Om dessa frågor inte klargörs till 
antagandeskedet kan Länstyrelsen inte utesluta en prövning 
av kommunens antagandebeslut.

Motiv för bedömningen
Länsstyrelsen befarar inte att:

 » Riksintresse kommer att skadas påtagligt
 » Mellankommunal samordning blir olämplig
 » Strandskydd upphävs i strid med gällande bestämmelser 

(MB 7 kap)
 » Bebyggelse kan bli olämplig för människors hälsa och 

säkerhet samt risken för olyckor, skred och erosion

Länsstyrelsen finner det dock inte uteslutet att:

 » Miljökvalitetsnormer (MKN) riskerar att inte följs

Prövningsgrunder enligt PBL 11 kap 10 §
Miljökvalitetsnormer för vatten
Kommunen behöver fortfarande framföra tydligare argument 
kring hur hänsyn tas till recipienten (vattenförekomsten) och 
varför detaljplanen följer miljökvalitetsnormerna trots att 
planförslaget för flera ämnen inte håller det riktvärde som 
kommunen väljer att jämföra emot. Kommunen behöver 
även motivera varför just detta riktvärdet ska användas i 
relation till den berörda vattenförekomsten.

Kommentar
Förhållandet till MKN har förtydligats i planbeskrivningen, 
och dagvattenutredningen har uppdaterats. 

Med hänsyn tagen till infiltration i översilningsytan bedöms 
god rening av dagvattnet kunna uppnås och reningseffekten 
bedöms därmed bli betydligt högre än vad som indikeras i 
StormTac. Utifrån detta bedöms möjligheterna att nå satta 
MKN inte påverkas negativt av planerad exploatering.

Föroreningshalter har simulerats översiktligt i StormTac och 
den sammantagna bedömningen för utredningsområdet 
efter exploatering är att utredningsområdet inte riskerar 
att påverka recipienten negativt om dagvattnet renas i en 
reningsanläggning.

Vidare utgör planområdet endast en mindre del av det större 
avrinningsområdet, vilket framgår i bilden till höger.
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frågeställningar kopplade till översvämning. Grundlägg-
nings- och miljötekniska frågor, såsom hantering av radon, 
ingår således inte.

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en utveckling av 
Bodavallens idrottsområde med bland annat ett allaktivi-
tetshus som inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för 
skol- och föreningsverksamheter.

Underlag:
1. Plankarta med tillhörande planbeskrivning, Borås Stad, 

2023-04-03
2. Samrådsredogörelse Hässelholmen 3:1 m.fl., Borås Stad
3. Hässleholmen 3: l Bodavallen (Bergteknisk utredning), 

upprättad av Norconsult, daterad 2023-02-24

SGI:s synpunkter
SGI har tidigare i samrådsskedet lämnat synpunkter på 
rubricerad detaljplan. Yttrandet är daterat 2022-09-22, dnr. 
5.2-2208-0821. Där lyftes att SGI ansåg att det höjdparti som 
angränsar planområdet i väster behövde utredas med hänsyn 
till block- och bergstabilitet.

En bergteknisk utredning har genomförts efter samråds-
skedet [3] och SGI har inga synpunkter på de slutsatser som 
dras i denna med tanke på block- och bergstabilitet, och inte 
heller på planens fortsatta handläggande.

G5 Miljöförvaltningen
Miljöförvaltningen har inga synpunkter på planförslaget 
utifrån sin roll som tillsynsmyndighet och avser inte skicka 
något beslut om yttrande i granskningsskedet.

G6 Borås Energi och Miljö
I samrådet skrev vi nedan kommentar:

”Under punkt 4 kan följande information läggas med: 
´Under isbanan har Borås Energi och Miljö vatten och 
spillvattenledningar. Det finns en överenskommelse mellan 
Borås Energi och Miljö och Borås stad som säger att vid ett 
rörbrott tar Borås stad kostnaderna för eventuella skador 
på konstgräs och kylrör samt kostnader som uppkommer i 
samband med att verksamheterna kan bli påverkade. Borås 
Energi och Miljö tar kostnaderna för reparation av rör samt 
grusåterfyllning.’”

Vi kan dock inte hitta detta i planbeskrivningen. Kan ni 
lägga till detta under punkt 4? Eller där det passar bäst in.

Sen undrar vi över U-området inringat i rött, är fjärrvärme-
ledningen medräknat i det området?

Kommentar 
Fjärrvärmeledningen är medräknat i U-området. U-området 
har justerats i omfattning. Avtalet gällande rörbrott har ej 
lagts till i planbeskrivningen, utan behöver hanteras separat.

G7 Borås Elnät
Ingen erinran.

G8 Kulturnämnden
Kulturnämnden avstår från att yttra sig gällande detaljplan 
för Hässleholmen, Hässleholmen 3:1 med flera, Bodavallen, 
Borås Stad.

G9 Fritids och folkhälsonämnden 
Beslut
Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker granskning av 
Detaljplan för Hässleholmen, Hässleholmen 3:1 med flera, 
Bodavallen och skickar beslutet till Samhällsbyggnadsnämn-
den.

Sammanfattning 
Fritids- och folkhälsonämnden lyfte under samrådsperioden 
fram ett antal specifika delar i detaljplaneförslaget som till 
stor del har omhändertagits. 

I nuvarande granskningsförslag kvarstår nämndens tidigare 
nämnda synpunkter, men vissa förändringar har skett utifrån 
uppkomna verksamhetsbehov. 

Detta handlar primärt om behovet av anpassning av lokaler 
(omklädning, förråd och tillhörande ytor) för föreningslivet 
på området, både i Allaktivitetshuset och på Bodavallens 
mittpunkt. Detaljplanen som helhet behöver således möjlig-
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göra för att tillkommande behov kan omhändertas samt att 
dessa konkretiseras mer i detalj inom efterföljande projekte-
ring/byggnation. 

Fritids- och folkhälsonämnden vill även lyfta fram ett antal 
ytterligare synpunkter, med önskemål om följande juste-
ringar/kompletteringar:

Gator och trafik
Fritids- och folkhälsonämnden vill fortsatt understryka 
vikten av de föreslagna åtgärderna för motorfordon, gående 
och cyklister på hela området. Från den södra delen av 
området till mittpunkten kvarstår dock behovet (från nämn-
dens tidigare synpunkter): ”att det behöver anordnas både en 
separat gångväg, från den nya parkeringen mellan befintliga 
planer, och en gång- och cykelväg, längs med den nya trans-
portvägen vid skogskanten”. Detta behöver kompletteras i 
detaljplanen för att kunna tillgodose både allmänhetens- och 
föreningarnas behov.

Parkering
För att ytterligare öka tillgängligheten till Bodavallen, i ett 
framtida scenario, vill Fritids- och folkhälsonämnden även 
lyfta fram behovet av att kunna tillföra fler parkeringar i 
anslutning till området. Om förändringar skulle ske vid 
nuvarande Återvinningscentral på Boda, så hade det varit en 
lämplig plats. Detta ligger utanför planområdet, men hade 
tillfört ett mervärde för både idrottsområdet och närliggande 
bostäder. I dagsläget är flödet för motorfordon på Sjumila-
gatan högt, både gällande besök till butiker/verksamheter, 
återvinningsstationen och idrottsområdet. Därav skulle 
ytterligare parkeringsmöjligheter även gynna närområdet som 
helhet.

Sociala perspektiv – trygghet, identitet och mötesplatser
Fritids- och folkhälsonämnden anser att nuvarande formu-
leringar är bra, men vill poängtera att samtliga åtgärder 
som föreslås på området, inomhus och utomhus (både 
nybyggnation, ombyggnad/tillbyggnad samt utveckling av 
aktivitetsytor och stråk), kommer att bidra positivt till delarna 
”trygghet, identitet och mötesplatser”.

Ansvarsfördelning och ekonomi
Fritids- och folkhälsonämnden vill poängtera att nämndens 
ansvarsområde över idrottsplatser inte synliggörs eller 
omnämns i detaljplanen. Även om det är Lokalförsörjnings-
nämnden som kommer att ansvara för all byggnation så 
kommer kostnader för hyra samt drift och skötsel därefter 
att tillfalla Fritids- och folkhälsonämnden. Dessa utökade 
kostnader bör således förtydligas, likt hur det beskrivs för 
övriga förvaltningar och bolag.

Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker detaljplanen i sin 
helhet.

Kommentar
Anläggandet av gång- och cykelväg längs skogskanten anses 
möjligt inom detaljplanen. 

Fokus inom projektet är att skapa en trygg och trafiksäker 
miljö i områdets centrala delar, och därför undviks trafik och 
parkering där i största möjliga mån.

Fler parkeringsplatser kan ej uppnås inom detaljplanen, 
möjlighet till framtida utökad parkering utanför planområdet 
behöver utredas separat.

Ansvarsfördelningen för skötsel har förtydligats i genomför-
andebeskrivningen.

Bedömning har gjorts att föreningarnas behov täcks in av 
förslaget. Byggrätternas storlek kvarstår till stor del, med 
hänsyn till befintliga ledningar och tillgång till området. 
Prickmarkens omfattning kvarstår till stor del med hänsyn 
till befintlig ledningsdragning och tillgång till området.

G10 Lokalförsörjningsnämnden 
Beslut
Lokalförsörjningsförvaltningen beslutar i enlighet med 
gällande delegationsordning att tillstyrka den föreslagna 
detaljplanen.

Sammanfattning
Planens syfte är att möjliggöra en utveckling av Bodavallens 
idrottsområde med bland annat ett allaktivitetshus som 
inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter som även ska vara tillgängligt för 
allmänheten. Planen ska skapa förutsättningar för att områ-
det ska utvecklas över tid och ge möjlighet för fler att utnyttja 
området. Målet är att binda ihop området till en dynamisk 
helhet och skapa en helhetslösning för trafik och angöring 
(BN 2020-2109). 

Lokaliseringen i staden är bra. Det är ett stort behov av ny 
idrottshall i området, både för föreningslivet och för Grund-
skoleförvaltningen. Lokalförsörjningsförvaltningen önskar 
att prickmark i mittendelen, dvs runt befintliga byggnader, 
tas bort, eftersom det begränsar framtida byggnaders utform-
ning.

Kommentar
Prickmarken har justerats något men kvarstår till stor del 
med hänsyn till befintlig ledningsdragning och tillgång till 
området.
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G11 Polismyndigheten
Lokalpolisområde Borås har tagit del av detaljplanen för 
Hässleholmen 3: 1 och har ingen erinran gällande denna, 
dock önskar vi att man kan betänka nedan brottsförebyg-
gande synpunkter. 

Vid planering och byggnation är det viktigt att ha ett brotts-
förebyggande och trygghetsskapande perspektiv. Detta för att 
undvika integritetskränkande brott så som inbrott i bostad, 
förråd och bil. Då detta område också är ett område som är 
drabbat av kriminella nätverk och narkotikaförsäljning är det 
av stor vikt att detta tas i beaktande vid byggnation. 

I det brottsförebyggande perspektivet finns några grundprin-
ciper som bör beaktas. 

Spontan övervakning 
Den grundläggande tanken är att den som vill begå brott 
har en önskan om att inte synas. Övervakning och närvaro 
ökar den upplevda risken hos en potentiell gärningsman. Den 
spontana övervakningen sker genom att öka antalet ”ögon” 
på plats. Byggnader ska helst ha fönster åt alla håll. På samma 
sätt är det viktigt med god belysning samt att ta bort hinder 
som begränsar sikten 

Naturlig tillträdeskontroll 
Principen bygger på att man skapar fysiska avgränsningar 
som upplevs naturliga. Det kan tex vara dörrar, grindar, 
staket, häckar eller annat som markerar gränsen för det 
offentliga rummet. 

Underhåll & skötsel 
Människor som bor och verkar i ett välskött område är mer 
måna om sitt område än de som verkar i ett med bristande 
underhåll. 

Kommentar
Föreslagen detaljplanen har utformningsbestämmelse för att 
säkerställa att ingen sida upplevs som en baksida, med fönster 
på fasader i alla riktningar.

3. Yttranden från sakägare

G12 Bodaskolan
Parkeringsplatser:
Vi ser att det kan bli ett bekymmer och potentiella risker med 
att antalet parkeringsplatser.

Idag är det ca 150 personal som arbetar på Bodaskolan och 
de flesta är tillresande och är fordonsburna. Ett allt större 
antal av elever i högstadiet har dessutom A-traktor. Parke-
ringsplatserna räcker inte till skolans verksamhet idag. 

Det bereds det sittplatser för 500 personer vid event i Allak-
tivitetshuset. Förväntat kan vara att 50% av dessa behöver 
bilplats. Dessutom finns det fotbollsplaner och bandyplan 
som kräver parkeringsplatser. 

Vi ser även att aktiviteter kan vid tillfällen arrangeras 
samtidigt som skolan har sin verksamhet. Eftersom parke-
ringsplatserna inte idag räcker till Skolans verksamhet ser vi 
ett stort bekymmer med att det endast finns planering för 
samutnyttjande av parkeringar med en total på 114st. 

Vi ser även att antalet parkeringsplatser på området minskas. 
Med det menar vi att parkeringsplatserna vid den nuvarande 
klubbstugan ej finns med i beräkningen och på detaljplanen. 
Skall dessa försvinna så blir risken med för få parkeringsplat-
sen större. De som tidigare parkerat vid klubbstugan kommer 
att ställa sig på Bodaskolans parkeringsplats under dagtid. 

Förslag: 
Ett förslag för att generera fler parkeringsplatser är att lokali-
sera dessa där paviljongen vid Bodaskolan ligger idag. Vad vi 
förstår är kommer paviljongen tas bort när Allaktivitetshuset 
är klart och Bodaskolans verksamhet i paviljongen flyttar in i 
dessa lokaler. 

En viktig aspekt att ta med vid detaljplanen är att nuvarande 
och framtida behov av laddmöjligheter för elfordon. Boda-
området blir ett föredöme för den gröna omställningen. 

Region Borås samt VGR går ut med målet ”en fosilfri region” 
2030, vilket vi här kan hjälpa till med att uppnå.  

Kommentar
Paviljongen i fråga ingår ej i planområdet. Bedömningen 
är att uppförande av parkeringshus samt samutnyttjande av 
parkeringsplatser är tillräckligt för att tillgodose verksam-
hetens behov. Fler parkeringsplatser kan ej uppnås inom 
detaljplanen, möjlighet till framtida utökad parkering utanför 
planområdet behöver utredas separat.

G13 Hässleholmen Bollklubb
Jag skriver på uppdrag av Hässleholmen Bollklubb för att 
uttrycka våra farhågor och överklaga den föreslagna detalj-
planen för allaktivitetshus för vårt område.

Som en aktiv och växande idrottsklubb i samhället anser vi 
det vara avgörande att ta upp vissa brister i planen som direkt 
påverkar vår verksamhet och hindrar vår framtida utveckling 
samt Hässleholmens framtida utveckling att bli ett mindre 
förenings svagt område.

Till en början skulle vi vilja betona att det inte finns någon 
dedikerad lokal för kampsport i den föreslagna planen. 
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Hässleholmen Bollklubb har upplevt en betydande ökning av 
efterfrågan på kampsportaktiviteter på området, och bristen 
på lämpliga lokaler begränsar kraftigt vår möjlighet att hålla 
i kampsports aktiviteter på området. Vi har för tillfället både 
en tjej- och killgrupp, dock kan vi inte ta in fler ungdomar då 
vi inte har några dedikerade ytor för våra aktiviteter. Detta 
då det är brist på lokaler i Hässleholmen vilket leder till att 
vi får låna lokaler som inte är anpassade för kampsport. Vi 
håller exempelvis kampsports träningar på golv vilket inte är 
optimalt. Boxningssäckar kan inte hängas upp. Detta är inte 
en standard som Hässlebor ska behöva nöja sig med. Som ett 
resultat kan vi inte fullt ut tillgodose det växande intresset 
och deltagandet inom kampsport i vårt område.

Vidare sträcker vår oro sig till kapaciteten för åskådarläktare. 
För närvarande har våra matcher i genomsnitt en publik 
på 200 personer per match, och vi förväntar oss att detta 
antal kommer att öka över tiden. Det är viktigt för oss att 
erbjuda en trygg och trevlig upplevelse för våra supportrar. 
Men storleken på de planerade läktarna väcker farhågor om 
trängsel och oförmåga att tillräckligt tillgodose Hässlehol-
mens växande behov. Vi anser att en större sittplatskapacitet 
är nödvändig för att kunna rymma både nuvarande och 
framtida åskådare.

Utöver detta skulle vi också vilja ta tillfället i akt att framföra 
vår önskan om följande tillägg i huset:

 » Inrättande av ett privat förråd för att möjliggöra säker 
och effektiv förvaring av klubbens utrustning och 
material.

 » Tillhandahållande av ett kontor eller rum för kansliän-
damål för att underlätta administrativa arbetsuppgifter 
och hantering av klubbens verksamhet.

 » En yta där alla ungdomar i vår förening kan vistas, 
exempelvis för att bedriva läxhjälp eller andra utbild-
ningsrelaterade aktiviteter.

Vi anser att genom att åtgärda dessa brister i detaljplanen 
kommer det inte bara att gynna Hässleholmen Bollklubb utan 
även bidra till välbefinnandet och tillväxten i Hässleholmen. 
Vi är beredda att aktivt delta i diskussioner eller möten som 
rör detta ärende och tillhandahålla ytterligare information 
eller stöddokument som kan vara nödvändiga.

Tack för att ni beaktar vår överklagan. Vi hoppas innerligt att 
våra farhågor kommer att beaktas och att lämpliga ändringar 
kommer att göras.

Med tanke på dessa farhågor ber vi vänligen om en ompröv-
ning av detaljplanen.

Vi ser fram emot en positiv lösning på detta ärende och 
uppskattar att ni uppmärksammar våra synpunkter. Tveka 

inte att kontakta oss om ni behöver ytterligare information 
eller om det finns några uppdateringar avseende överklagan-
deprocessen.

Kommentar
22 juni 2023 genomfördes ett möte mellan föreningen Häss-
leholmens bollklubb och Fritids- och folkhälsoförvaltningen. 

Under mötet klargjorde föreningen att skrivelsens syfte ska 
tolkas som ett yttrande. Under mötet meddelade föreningen 
att de är nöjda med samverkan kring deras yttrande om 
detaljplanen och att de drar tillbaka sitt överklagande.

Under perioden som detaljplanen varit pågående har det 
förts kontinuerliga dialoger med invånare, skolan och fören-
ingslivet; Borås AIK, Borås Rugby, Borås Bandy och Borås 
Cricketklubb. Under senare delar har dialoger även förts med 
andra föreningarna som påvisat intresse för området; HIP 
(Hässleholmens ideella paraplyorganisation) och Hässlehol-
mens BK. Dialogerna med föreningarna handlar primärt 
om behovet av anpassning av lokaler (omklädning, förråd 
och tillhörande ytor) för föreningslivet på området, både i 
Allaktivitetshuset och på Bodavallens mittpunkt. 

Fortsatta dialoger planeras att genomföras med samtliga 
föreningar och kommer då att konkretiseras mer i detalj, 
inom efterföljande projektering/byggnation.

4. Synpunkter från övriga

G14 Boende, Borås
Angående nya Bodavallen som skall byggas så har jag och 
många andra önskemål att hallen byggs med högt i tak. Alltså 
högre än 15 meter. Min dotter är med i fristad drill och 
vart med i många år. Drill är en sport där man utövar dans, 
gymnastik med en drillstav. Staven kastar man högt upp i 
luften samtidigt som man gör volter. När man tävlar i denna 
sport så är kravet att det måste vara minst 10-12 meter i tak. 
Tyvärr har vi bara Boråshallen som har en takhöjd på dessa 
meter. Men då måste man plocka bort jumbotron (osäker 
på om den heter så) och det kostar mängder med pengar att 
plocka ner den och sedan hänga upp den igen. 

Om vi hade haft en gymnastikhall i Borås med rätt takhöjd 
så hade vi kunnat ordna drilltävlingar här ofta. Och det hade 
gynnat Borås stad med både turister och pengar.  

Tacksam om ni verkligen kan titta igenom detta förslag.

Kommentar
Strävan är alltid att bygga idrottsanläggningar för så stor 
flexibilitet som möjligt avseende träningar, tävlingar och 
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evenemang. Stadens anläggningar kompletterar varandra och 
analyser görs ständigt för att konstatera var mest valuta för 
pengarna kan uppnås, som till exempel det beskrivna behovet 
i yttrandet om takhöjd. I det här området är det inte lämpligt 
med högre takhöjd än vad detaljplansutredningen kommit fram 
till.

Fritids- och folkhälsoförvaltningen arbetar istället vidare med 
att nå ökad flexibilitet i evenemangsarenan Boråshallen.

5. Kvarstående synpunkter

För att ha rätt att överklaga en plan ska man som sakägare 
ha lämnat skriftliga synpunkter antingen i samrådet eller i 
granskningen. Sakägarna listade nedan har lämnat sådana 
synpunkter som inte tillgodosetts. De som kommunen anser 
har tillgodosedda synpunkter är inte medräknade nedan och 
kommer inte att sändas en besvärshänvisning, som är ett brev 
som förklarar hur man överklagar. 

Kvarvarande synpunkter från sakägare
 » G12 Bodaskolan önskar mer parkering inom området. 

Detta har ej tillgodosetts.

Kvarvarande synpunkter från övriga
Även G14 Boende, Borås har skickat in synpunkter. Kommu-
nen bedömer inte att de personerna är berörda sakägare och 
kommer inte skicka en besvärshänvisning. Däremot får de 
genom detta utlåtande svar på sina inskickade synpunkter. 
Dessa personer kan överklaga planen, men får vända sig till 
plan- och bygglovsavdelningen för att få instruktioner om vad 
som måste vara med i ett överklagande. 

Kvarvarande synpunkter från samråd
 » S20 Borås Bandy har lämnat önskemål om en ishall som 

inte tillgodosetts. De har även lämnat önskemål om 
parkering kring BAIK-stugan, vilket inte tillgodosetts.

Lista över besvärsberättigade 
Följande sakägare har inte fått sina yttranden tillgodosedda och 
har därmed rätt att överklaga detaljplanen:

 » Bodaskolan
 » Borås Bandy


